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Kære borgmester Jacob Bundsgaard 
  
Du bedes venligst sikre, at denne forespørgsel til rådmanden for Sociale forhold og 
Beskæftigelse besvares. 
  
Med venlig hilsen 
Jette Jensen 
Byrådsmedlem for Enhedslisten 
 
 
 
 
 

 

Forespørgsel om indlagte hjemløse 
Antallet af hjemløse i Århus er stigende. SFI Rapporten fortæller, og vi oplever, at 
kontanthjælpsreformen i kombination med manglen på billige boliger øger antallet af især 
unge hjemløse.   
Samtidig har vi set et svingende antal (hjemløse) psykiatriske patienter, der ikke udskrives, 
fordi Århus kommune ikke har mulighed for at huse dem. 
Enhedslisten vil derfor gerne vide, i hvilket omfang kommunen tager denne problematik 
alvorligt. 

Hvad er det seneste kendte antal hjemløse i Århus? Det nuværende skøn?   

Hvordan er den etniske baggrund blandt de hjemløse? (der er en særlig gruppe af 
grønlændere og også andre med anden etnisk baggrund, der har særlige behov.)  

Hvor mange af dem er tilknyttet psykiatrien? 

Hvor mange hjemløse har det seneste år været indskrevet på Psykiatrisk hospital? 
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Hvor mange er ikke blevet udskrevet på grund af mangel på tag over hovedet? 

Hvad gør Århus kommune for at afhjælpe situationen? 

Hvilke §110 tilbud findes der i kommunen? Til hvor mange personer? 

Er der andre botilbud til denne målgruppe? 

Hvilke sundhedstilbud findes der? 
 
Hvor mange med psykisk lidelse befinder sig på kommunens forsorgshjem, og hvordan er 
samspillet med Psykiatrisk hospital? 
 
Hvordan indtænkes sundhedsbegrebet som en integreret del af den sociale indsats? (social 
udsatte og hjemløse lever i gennemsnit 20 år kortere end gennemsnitsborgeren - 4 - 6% er 
levende, efter at de er fyldt 60 år (SFI))   
 

 

 
 

 

 


